
Zápis z 5. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 19. června 2017 

 
 
Před zahájením zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje převzala cenu hejtmana 
Olomouckého kraje za práci ve prospěch osob se zdravotním postižením za rok 2016 
paní Ivana Plíhalová.  
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) bylo zahájeno dne 19. 6. 2017 
v 10:05 hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouce, 
Hynaisova 10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 49 členů zastupitelstva kraje, 
6 členů bylo nepřítomno. 
 
Z účasti na zasedání byli omluveni: Ing. Marian Jurečka, Blanka Kolečkářová, 
RNDr. Jitka Seitlová, Ing. Zdeněk Švec, Ing. Jiří Vozda a Mgr. Miroslav Žbánek, 
MPA. 
 
Zahájení zasedání se neúčastnili: Martin Ševčík (příchod 10:40 hod.) a Ing. Radim 
Fiala (příchod 12:25 hod.). 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje (OK) Ladislav Okleštěk.  
 
Zastupitelům byly na stůl předloženy materiály: 

 Příloha č. 3 k bodu 3 Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé 
období (tj. usnesení rady z 12. 6. 2017), 

 Nová verze usnesení k bodu č. 23 – Akční plán rozvoje sociálních služeb 
Olomouckého kraje na rok 2018. 

 
Zastupitelům byly dodatečně na stůl rozdány materiály: 

 Aktualizovaný program ZOK – zeleně byl označen nový bod, doplněný po dnešní 
mimořádné schůzi ROK (bod 43.1), 

 Bod č. 43.1 materiál Různé – Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2017 
– změna účelu poskytnuté dotace obci Luběnice. 

 
 
1. Zahájení, volba pracovních komisí a ověřovatelů zápisu, schválení 
programu zasedání 

 
L. Okleštěk zahájil zasedání zastupitelstva. 
Na úvod zasedání připomněl, že v souladu s platným jednacím řádem ZOK je 
ze zasedání zajištěn on-line přenos a také pořizován audiozáznam pro účely zápisu 
ze zasedání a pro zveřejnění na webových stránkách kraje. Pro vystupující z řad 
veřejnosti, z důvodu pořizování audiozáznamu, uvedl, že vystupující má právo podat 
námitku proti případnému zveřejnění záznamu ve smyslu zákona o ochraně 
osobních údajů. Námitka bude zaznamenána do zápisu a v případě uznání námitky 
bude před případným zveřejněním záznamu daná část záznamu upravena. Dále 
požádal všechny zastupitele o přihlášení se čipy, pokud tak již sami neučinili. Dle 
prezenční listiny je dnešnímu jednání přítomno 47 členů zastupitelstva. Jednání je 
tak přítomna nadpoloviční většina všech členů ZOK a můžeme pokračovat v jednání. 
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Bylo provedeno cvičné hlasování (Hlasování č. 1) pro upřesnění účasti zastupitelů. 
L. Okleštěk připomněl, že členové zastupitelstva se mohou hlásit o slovo v průběhu 
zasedání pomocí hlasovacího zařízení (v případě poruchy zvednutím ruky). Ke slovu 
je možno se přihlásit do ukončení diskuze. 
L. Okleštěk určil zapisovatelku paní Jitku Cvekovou a osobu zodpovědnou 
za obsluhu elektronického hlasovacího zařízení pana Ing. Luďka Niče, vedoucího 
odboru tajemníka hejtmana, který je rovněž hlavním skrutátorem. 
 
Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu:  
ANO 2011  Martin Janíček 
ČSSD   Bc. Pavel Šoltys, DiS. 
KSČM   Ludvík Šulda, BBA 
Koalice pro OlK RNDr. Ladislav Šnevajs 
STAN+ProOl  Ing. arch. Petr Daněk 
ODS   Ing. Mgr. Martin Kučera, MPA, MBA 
SPD+SPO  Mgr. Stanislav Kaláb 
 
Přítomno 47, pro 46, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 0  
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 2 
 
L. Okleštěk uvedl, že v souladu s platným jednacím řádem bude mandátová 
a volební komise zvolena až v případě potřeby a nikoliv automaticky na začátku 
zasedání. 
 
K zápisu z jednání Zastupitelstva Olomouckého kraje ze dne 24. 4. 2017 nebyly 
vzneseny žádné námitky, v souladu s jednacím řádem Zastupitelstva Olomouckého 
kraje se tedy zápis považuje za schválený. 
 
 
K dotazům členů zastupitelstva vzneseným na posledním zasedání dne 24. 4. 2017 
 
K bodu 12 – Zajištění dopravní obslužnosti železniční dopravou ve vybrané části 
Olomouckého kraje po roce 2019 
RNDr. Seitlová požádala o prověření situace, kdy jsou moderní vagóny nasazovány 
na tratě, kde jsou nádraží, která nejsou vůbec modernizovaná. Trať Olomouc – 
Přerov – Hranice na Moravě – Suchdol nad Odrou nasazuje zastaralé soupravy, 
takže např. moderní bezbariérová nádraží v Brodku u Přerova nebo Grygově 
neobsluhuje ani jeden jediný bezbariérově upravený vlak. A tyto moderní rychlé 
a bezbariérově upravené vlaky jezdí naopak na pomalé zastaralé trati Olomouc – 
Prostějov – Nezamyslice, kde se nenachází ani jediné bezbariérově upravené 
nádraží. 
Písemné stanovisko bylo jménem Ing. Zahradníčka, 2. náměstka hejtmana, 
zasláno paní zastupitelce RNDr. Seitlové dne 25. 5. 2017. 
 
K bodu 19.1 – Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti sportu – DODATEK 
Mgr. F. Horák se dotázal, zda má OK přehled o tom, kolik má různých sportovišť, 
ať už to jsou různé haly, sokolovny a venkovní sportoviště. 
Písemná informace ve věci sportovišť OK byla panu zastupiteli 
Mgr. F. Horákovi zaslána odborem školství, sportu a kultury dne 9. 5. 2017.  
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K bodu 20 – Program podpory kultury v Olomouckém kraji 2017 – vyhodnocení 
Ing. Müller požádal o zaslání rozpočtu na akci „Šternberské kulturní léto pod 
hvězdami 2017“. 
Písemná informace byla panu zastupiteli Ing. Müllerovi zaslána odborem 
školství, sportu a kultury dne 9. 5. 2017. 
 
K bodu 48 – Schválení členského příspěvku pro Jeseníky – Sdružení cestovního 
ruchu na rok 2017 
ZOK svým usnesením č. UZ/4/58/2017 ze dne 24. 4. 2017 schválilo poskytnutí 
navýšeného členského příspěvku pro Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu ve výši 
3 mil. Kč na rok 2017 z rozpočtu Olomouckého kraje za podmínky schválení výše 
členského příspěvku na Valné hromadě Jeseníky – Sdružení cestovního ruchu dle 
upravené důvodové zprávy. Dne 17. 5. 2017 proběhla Valná hromada Jeseníky – 
Sdružení cestovního ruchu, která svým usnesením (č. LXXI/2017) schválila navýšení 
členského příspěvku pro vyšší územně samosprávné celky na 3 mil. Kč. 
Zápis i usnesení z valné hromady jsou v průběhu zasedání k dispozici u vedoucího 
odboru tajemníka hejtmana. 
 
K bodu 49 – Smlouva o uzavření partnerství mezi Olomouckým krajem a provincií 
Fujian 
Mgr. Slavotínek požádal o vyhodnocení stávajícího partnerství s provincií Yunnan. 
Písemné vyhodnocení spolupráce bylo předáno zástupcům klubů ZOK 
na schůzce předsedů ve čtvrtek 15. 6. a dále v el. podobě zasláno 
Mgr. Slavotínkovi a v kopii předsedům všech klubů ZOK e-mailem vedoucího 
odboru tajemníka hejtmana Ing. Luďka Niče také dne 15. 6. 2017. 
 
L. Okleštěk připomněl, že návrhy na úpravy, změny a doplnění usnesení, 
navrženého v materiálu pro jednání zastupitelstva, předloženého zastupitelstvu 
dle § 7 odst. 4 jednacího řádu, se předkládají předsedajícímu písemně – 
na formuláři, který mají zastupitelé na stolech. 
 
 

Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Podkladové materiály Vám byly k dispozici 
v aplikaci Předlohy od 2. 6. 2017 v řádném termínu dle jednacího řádu (body 
projednané do schůze ROK 2. 6. 2017). Už od 2. 6. 2017 jsou podkladové materiály 
k dispozici občanům ve veřejné mobilní aplikaci Olomoucký kraj Zastupitelstvo.  
Body projednané na schůzi ROK 12. 6. 2017, byly k dispozici v aplikaci Předlohy 
od 13. 6. 2017, včetně modře aktualizované verze programu zasedání. Na stolech 
všichni máte Aktualizovaný program ZOK – zeleně máte označen nový bod, 
doplněný po dnešní mimořádné schůzi ROK (bod 43.1), Přílohu č. 3 k bodu 3 Zpráva 
o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období (tj. usnesení rady 
z 12. 6. 2017), novou verzi usnesení k bodu č. 23 – Akční plán rozvoje sociálních 
služeb Olomouckého kraje na rok 2018 a bod č. 43.1 materiál Různé – Program 
obnovy venkova Olomouckého kraje 2017 – změna účelu poskytnuté dotace obci 
Luběnice. 
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Od 8. 6. 2017 byly podkladové materiály k dispozici občanům také na webu 
Olomouckého kraje.  
 
Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 

5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2016 – závěrečný účet 

6.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny 

6.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny – DODATEK  - 

materiál bude předložen dodatečně 

6.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – plnění rozpočtu k 30. 4. 2017 

6.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – účelové dotace ze státního rozpočtu 

obcím Olomouckého kraje 

6.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – splátka revolvingového úvěru 

6.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – čerpání revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s. - materiál bude předložen dodatečně 

7. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období 2018–2020 

8. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti dopravy 

9. Smlouva o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě 

s Moravskoslezským krajem 

10.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 

10.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 

10.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 

10.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku  

10.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody nemovitého majetku 

11. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství 

12. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací  

13. Žádosti o poskytnutí individuálních dotací v oblasti kultury a sportu  

13.1. Žádost o stanovisko Olomouckého kraje k investičnímu projektu v oblasti 

sportu 

14. Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na území 

Olomouckého kraje 2017 – vyhodnocení 
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15. Program na podporu aktivit v oblasti životního prostředí a zemědělství 2017 – 

vyhodnocení 

16. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti životního prostředí 

a zemědělství 

17. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Kobylá nad Vidnavkou 

18. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém kraji 

19. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém kraji, 

Podprogram č. 2 

20. Dotační program pro sociální oblast 2017 – vyhodnocení 

21. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti sociální  

22. Dodatek zřizovací listiny příspěvkové organizace v oblasti sociální  

23. Akční plán rozvoje sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2018 

24. Dotační program Olomouckého kraje Program na podporu zdraví a zdravého 

životního stylu v roce 2017 – vyhodnocení 

25. Žádosti o poskytnutí individuálních dotací v oblasti zdravotnictví 

26. Program pro oblast protidrogové prevence pro rok 2017 – vyhodnocení 

27. Majetkové záležitosti příspěvkových organizací Olomouckého kraje 

28. Projekty předkládané do programu INTERREG V-A Česká republika – Polsko 

29. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke schválení 

financování 

30. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti strategického rozvoje 

31. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti památkové péče 

32. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2017 – změna účelu poskytnuté 

dotace obci Malé Hradisko 

33. Dotační program Kotlíkové dotace v Olomouckém kraji I. – dodatky ke 

smlouvám o poskytnutí dotace 

34. Transformace příspěvkové organizace Nové Zámky – poskytovatel sociálních 

služeb – výstavba objektu v obci Měrotín 

35. Memorandum o spolupráci při zajištění připravenosti na rozsáhlé výpadky 

dodávky elektrické energie na území Olomouckého kraje 

36. Žádost Hasičského záchranného sboru Olomouckého kraje o poskytnutí 

finančních prostředků na spolufinancování projektu v rámci programu Interreg 

V – A Česká republika – Polsko 
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37. Prominutí povinnosti odvodu za porušení rozpočtové kázně 

38. Značení kulturních a turistických cílů – darování majetku vlastníkům přilehlých 

komunikací – aktuální informace  

39. Žádosti o poskytnutí individuálních dotací v oblasti cestovního ruchu 

a vnějších vztahů 

40. Stanovisko ve věci podnětu veřejnosti v oblasti školství  

41. Volba přísedící Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci - materiál 

bude předložen dodatečně 

42. Delegování zástupce Olomouckého kraje na Valnou hromadu Střední Morava 

– Sdružení cestovního ruchu - materiál bude předložen dodatečně 

43. Různé 

43.1. Různé – Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2017 – změna účelu 

poskytnuté dotace obci Luběnice - materiál bude předložen na stůl 

44. Závěr 

 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. arch. Daněk: Mám připomínku k bodu 25, což jsou individuální dotace v oblasti 
zdravotnictví. Avizovali jsme, že bychom rádi, aby bylo odděleno hlasování 
k podbodu A) a podbodu B), neboť se jedná o dvě citlivá témata. Jedno je podpora 
intenzivní rehabilitační péče dětských pacientů s dětskou mozkovou obrnou 
a získanými postiženími mozku, kde Rada Olomouckého kraje (ROK) doporučuje dát 
dotaci a druhé Nejste sami – mobilní hospic pro děti a dospělé, kde naopak ROK 
nedoporučuje dát dotaci. Kdo by chtěl podpořit oba projekty, nemá jak hlasovat.  
 
L. Okleštěk: Požadavek byl avizován na poradě předsedů zastupitelských klubů 
a shodli jsme se, že před nebo po otevření bodu č. 25 navrhnete oddělené hlasování. 
Přímo před hlasováním bychom projekty rozdělili. Navrhuji tento postup. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny.  
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/1/2017 
Přítomno 47, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1.  
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 
 
 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/2/2017 
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Přítomno 47, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
 
 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/3/2017 
Přítomno 47, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 5 
 
 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
MUDr. Fischer: Chtěl bych krátce zmínit poslední jednání Výboru pro zdravotnictví 
ZOK, které proběhlo 5. 4. 2017. Mimo jiné výbor projednal i problematiku zákona 
o léčivech, který vstoupil v platnost v březnu tohoto roku, respektive část tohoto 
zákona, která se týká elektronické preskripce neboli předepisování léků, která má 
vejít v platnost 1. ledna 2018. Výbor po široké diskuzi přijal jednohlasně usnesení, 
kterým nesouhlasí se zavedením povinného elektronického předepisování léků 
a žádá náměstka hejtmana Mgr. Dalibora Horáka, aby toto stanovisko tlumočil 
na jednání zdravotní komise Asociace krajů České republiky (AKČR) a snažil se pro 
něj získat podporu. Podle informace, kterou od Mgr. Horáka máme, zdravotní komise 
AKČR nesouhlasí s touto formou preskripce léků. Předal slovo viceprezidentu České 
lékařské komory (ČLK) panu MUDr. Mrozkovi, který se řádně, v souladu s jednacím 
řádem, přihlásil do diskuse. 
 
L. Okleštěk: Přihláška do diskuze je u evidence. Máme schválený jednací řád 
a nikdo nemá námitku proti vystoupení pana doktora v délce 3 minut.  
 
MUDr. Mrozek, Ph.D. (veřejnost): Zákon č. 378/2007 Sb., o léčivech, od 1. 1. 2018 
ukládá povinnou elektronickou preskripci. Bohužel v ní nejsou obsaženy 
funkcionality, které byly vykládány jako zvýhodnění systému, např. lékař neuvidí 
lékový list pacienta, lékové interakce. Do tohoto systému nejsou zařazeny opiáty, což 
jsou de facto nejzneužívanější léky. Opakovaně jsme žádali ministra o zrušení 
povinnosti této elektronické preskripce, a náš požadavek nebyl vyslyšen. Je mi 
známo, že i Česká lékárnická komora má s povinnou elektronickou preskripcí své 
problémy. Požadujeme právo pacienta odmítnout vydání elektronického receptu 
a požádat vydání klasického papírového receptu. Požadujeme, aby lékař měl 
možnost napsat recept v klasické papírové formě, například v domácnosti, v terénu. 
Upozorňujeme, že elektronická preskripce vyřadí lékaře důchodce, kterých máme 
8000, včetně jejich rodinných příslušníků, a lékaře, kteří neprovádí ambulantní 
klinickou praxi, jako jsou patologové, biochemici, rentgenologové. Tito lékaři nebudou 
moci předepisovat. Je také otázkou, jak se v elektronické preskripci budou 
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předepisovat magistraliter, což jsou léky, které se připravují v lékárnách, nevyrábí se 
v továrnách. Požadujeme, aby byla garantována stoprocentní bezpečnost systému. 
Ve světě jsme se již setkali se zveřejněním lékových a léčebných databází 
a pokládáme toto za poměrně velký bezpečnostní problém. Žádáme také, aby 
zdravotnickým zařízením byly kompenzovány případné náklady vzniklé se 
zavedením elektronických receptů.  
 
MUDr. Fischer: Zákon pacientovi v této oblasti nepřináší nic, pouze komplikace. 
Dovolil jsem si se členy výboru, v souladu s usnesením výboru, připravit návrh 
usnesení, který byl předán a požádám o jeho promítnutí. Dovolil jsem si navrhnout 
usnesení zastupitelstva, které by pověřilo hejtmana Ladislava Oklešťka, aby v Radě 
AKČR inicioval změnu zákona č. 378/2007 Sb., o léčivech, ve znění s účinností 
od 1. 1. 2018, ve smyslu zrušení povinného předepisování léčivých přípravků 
na lékařský předpis v elektronické podobě.  
 
L. Okleštěk: Bylo by potřeba usnesení formulovat paragrafově přesně tak, 
aby mohlo být použito na jednání AKČR.  
 
MUDr. Černý: Podpořil bych myšlenku nepovinného elektronického předepisování, 
které se jistě prosadí samo. Do té doby tvrdím, že jde o zbytečný, škodlivý zákon, 
který pacientovi ani nám nic nepřinese, pouze komplikace.  
 
MUDr. Habrnal: Největší prospěch z tohoto zákona nebo z jeho aplikací bude mít 
možná nějaká IT firma a nějaké příslušné lobby. Z nás lepší lékaře neudělá 
a pacientům nic nepřinese. Chtěl bych ještě zmínit, že populace lékařů stárne, měli 
bychom si je považovat a hýčkat, aby nám neodcházeli. Zákon o elektronické 
preskripci bude život starším lékařům komplikovat a ti jsou rozhodnuti, v případě 
násilného prosazení tohoto zákona, z praxe odejít. Je opravdu vhodné se nad tím 
zamyslet a prosil bych celé auditorium, aby usnesení bylo, pokud možno 
jednohlasně, podpořeno, jako na Výboru pro zdravotnictví ZOK.  
 
L. Okleštěk: Vnímám tento požadavek, pro mě je závazkem a já s ním budu 
na AKČR pracovat tak, jak mi uloží krajské zastupitelstvo.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Hlasování o upraveném usnesení: 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
a) Zápis z 3. zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 29. 3. 2017 
b) Zápis z 2. zasedání Výboru pro regionální rozvoj Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 5. 4. 2017 
c) Zápis z 2. zasedání Výboru pro zdravotnictví Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 5. 4. 2017 
d) Zápis z 2. zasedání Finančního výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje konaného 
dne 18. 4. 2017 
2. pověřuje hejtmana Ladislava Oklešťka, aby v Radě Asociace krajů ČR inicioval 
změnu zákona č. 378/2007 Sb. (o léčivech a o změnách některých souvisejících 
zákonů, ve znění pozdějších předpisů) ve smyslu zrušení povinného předepisování 
léčivých přípravků na lékařský předpis v elektronické podobě 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/4/2017 
Přítomno 47, pro 45, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 6 
 
 

5.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2016 – závěrečný účet 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek: Úvodem upozornil na formální chybu, 
a to na straně č. 371, kde byl výsledek hospodaření po zdanění uveden ve výši 
mínus 42 281 177,91 Kč, což neodpovídá rozdílu mezi náklady a výnosy. Správně 
měl být uveden rozdíl ve výši plus 807 950,16 Kč. A tento byl pak následně 
přerozdělen do fondu po odečtu transferového podílu. Tento materiál bude po ZOK 
upraven a zveřejněn v souladu s platnou legislativou, to je do 30 dnů po schválení 
v ZOK. V roce 2016 pokračoval vícezdrojový systém financování Olomouckého kraje 
(OK), nejenom tedy vlastní příjmy, zejména daňové účelové dotace ze státního 
rozpočtu, a také dodatečné zdroje, úvěry určené především na předfinancování 
výdajů projektů spolufinancovaných z evropských fondů. Na základě usnesení 
v ustanovení § 20 odst. 1 zákona č. 129/2000 Sb., o krajích, ve znění pozdějších 
předpisů, byl proveden přezkum hospodaření OK za rok 2016 Ministerstvem financí 
ČR. Závěrečná zpráva je součástí materiálu. Materiál obsahuje a zapojuje použitelný 
zůstatek bankovních účtů OK za rok 2016 a jeho zapojení do rozpočtu kraje roku 
2017 ve výši 428 832 381,53 Kč dle Přílohy č. 12. Zůstatek na terminovaných účtech 
za rok 2016 je ve výši 101 174 453,48 Kč a zůstatek fondu sociálních potřeb za rok 
2016 a jeho zapojení do rozpočtu OK roku 2017 ve výši 1 110 081,57 Kč dle 
Přílohy č. 6 tohoto materiálu. Zůstatek ve fondu na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území OK za rok 2016 a jeho zapojení do 
rozpočtu OK pro rok 2017 činí 12 740 697,06 Kč, Příloha č. 7. V Příloze č. 10 
nalezneme vyúčtování finančních vztahů ke státnímu rozpočtu za rok 2016. Dále 
upozornil na vyúčtování finančních vztahů v rozpočtu OK dle Přílohy č. 11 a jeho 
zapojení do rozpočtu OK ve výši 24 925 073,34 Kč dle Přílohy číslo 12. Závěrem 
požádal o vydání souhlasu s celoročním hospodařením OK za rok 2016, a to bez 
výhrad. K dispozici je účetní uzávěrka OK sestavená k 31. 12. 2016, a to v přílohách 
č. 16 až 20.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Mazochová: Informovala, že Finanční výbor ZOK projednal závěrečný účet 
a doporučuje zastupitelstvu vzít ho na vědomí a schválit návrh předloženého 
usnesení.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Byla provedena oprava v Příloze č. 14: 

 na str. 371, Střední škola sociální péče a služeb, Zábřeh, byla na řádku 
Výsledek hospodaření /po zdanění/ upravena částka z -42 281 177,91 Kč 
na 807 950,16 Kč,  

 na řádku a) Výsledek hospodaření po zdanění (bez transf. podílu) byla 
upravena částka z -42 443 569,56 Kč na 645 558,51 Kč. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/5/2017 
Přítomno 47, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 7 
 
 

6.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Rozpočtové změny (RZ) v přílohách č. 1–2 
byly schváleny ROK a jsou předkládány ZOK na vědomí, RZ v přílohách č. 3–4 jsou 
předkládány zastupitelstvu ke schválení. Jedná se především o zapojení účelových 
dotací ze státního rozpočtu pro OK a jím zřizované příspěvkové organizace (PO), 
přesuny finančních prostředků mezi jednotlivými odbory a přesuny uvnitř rozpočtu 
jednotlivých odborů v rámci schváleného rozpočtu, případně o schválené individuální 
dotace v kompetenci ROK nebo na základě ustanovení ZOK ze dne 24. 4. 2017. 
Upozornil také na RZ pod č. 211/17, 212/17, 213/17 a RZ č. 239/17 a 240/17.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Mazochová: Informovala, že bod 6.1 Finanční výbor ZOK projednal a po diskuzi 
doporučuje zastupitelstvu vzít na vědomí a schválit návrhy na usnesení. 
 
Mgr. Slavotínek: Vznesl dotaz k RZ č. 224/17, kde by se mělo jednat o 70 tisícový 
dar pro Vězeňskou službu ČR, pro Vazební věznici Olomouc. Co je účelem 
příspěvku této státní organizaci? Doplňuji, že z minulosti víme o příspěvcích hasičům 
nebo policii, ale vězeňskou službu jsme zde ještě neměli. 
 
Ing. Fidrová, vedoucí odboru ekonomického: Dle poslední informace, kterou jsem 
si ověřila, jde o pořízení funkčních trik.  
 
Mgr. Slavotínek: A k čemu budou vězeňské službě sloužit?  
 
Ing. Fidrová: My jsme požadavek zapracovali do rozpočtu, měl by se vyjádřit 
předkladatel těchto individuálních žádostí.  
 
Mgr. Zemánek: V tom případě vám budeme muset, pane zastupiteli, podat 
písemnou zprávu.  
 
Mgr. Slavotínek: Jde o účel příspěvku z rozpočtu krajské samosprávy pro státní 
organizaci. Rozumíme, když hasiči potřebují přispět na cisternu nebo je povodňové 
ohrožení. Ale v tomto případě účelnost pokulhává.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Vysvětlení k dotazu Mgr. Slavotínka k RZ č. 224/17 podala Mgr. Hložková, vedoucí 
oddělení krizového řízení odboru kanceláře ředitele, v bodu Různé. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/6/2017 
Přítomno 48, pro 43, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 3 
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Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 8 
 
 

6.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – rozpočtové změny – 
DODATEK  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná se o zapojení účelových dotací. 
Upozornil na RZ č. 252/17, což je zapojení finančních prostředků do rozpočtu OK 
ve výši 48 860 000 Kč z revolvingového úvěru u Komerční banky, a.s., 
na financování projektu v oblasti dopravy a kultury, viz materiál 6.5.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/7/2017 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
 
 

6.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – plnění rozpočtu k 30. 4. 2017 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Konstatoval, že daňové příjmy se plní ve výši 
32 %, tj. 1,297 mld. Kč. Plnění je tedy cca vyšší o 115 mil. Kč, než bylo plánováno 
v rozpočtu na rok 2017 k tomuto kalendářnímu datu. Celkem jsou tedy příjmy plněny 
ve výši 36 %, výdaje ve výši 33 %, což odpovídá jedné třetině rozpočtu. Saldo příjmů 
a výdajů činí 177 140 000 Kč. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/8/2017 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 10 
 
 

6.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – účelové dotace ze státního 
rozpočtu obcím Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná se o takzvané průtokové dotace 
ze státního rozpočtu obcím OK. Členění je podle jednotlivých druhů dotací 
a příjemců dotací v bodech 1 až 12 důvodové zprávy (DZ). ZOK bere tento materiál 
na vědomí.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/9/2017 
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Přítomno 48, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 11 
 
 

6.4. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – splátka revolvingového úvěru 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná se o splátku čerpaného úvěru v roce 
2016 celkem v pěti žádostech. Závěrečnou dotaci obdržel OK až v dubnu roku 2017 
a tuto částku převedl zpět na revolvingový účet, který končí k 31. 12. 2017. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/10/2017 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 12 
 
 

6.5. Rozpočet Olomouckého kraje 2017 – čerpání revolvingového úvěru 
Komerční banky, a.s. 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná se o první plnění z nového úvěru, 
který máme u Komerční banky, a.s., pro předfinancování investičních projektů OK 
z evropských fondů. Jde se o první dva dílčí projekty ve výši 48 860 000 Kč. Navrhl 
schválit návrh na usnesení. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/11/2017 
Přítomno 48, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 13 
 
 

7. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období  
2018–2020 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Střednědobý výhled rozpočtu slouží 
k lepšímu strategickému a dlouhodobému plánování a ke stanovení priorit rozvoje 
kraje, včetně řízení splácení jeho závazku, především v letech 2018 až 2020. 
Usnesení vlády doporučuje, aby maximální zadlužení bylo mezi 6 až 20 %. 
V současné době činí dluhová služba OK dle Ministerstva financí 7,12 %. 
Střednědobý výhled rozpočtu byl vytvořen ve spolupráci s Odborem podpory řízení 
příspěvkových organizací (OPŘPO) Krajského úřadu Olomouckého kraje, 
a to ve vztahu k novým povinnostem PO. Dle tohoto nástroje bude nyní konstruován 
i rozpočet OK na rok 2018. Součástí materiálu je přehled úvěrů a půjček a celkového 
dluhu OK k 31. 12. 2016.  
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L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ing. Mazochová: Finanční výbor ZOK po diskuzi doporučil schválit návrh 
na usnesení k střednědobému výhledu. 
 
Mgr. Slavotínek: Vrátil bych se k jednání Finančního výboru ZOK, o kterém tady 
hovořila paní předsedkyně. Mám informaci, že tam byl projednán i přezkum 
hospodaření za rok 2016 Ministerstvem financí a že máme nějaké zhoršené známky. 
Přezkum se netýká tohoto zastupitelstva, této rady, jde o uplynulé funkční období. 
Přesto se chci zeptat, co z toho pro nás, jako kraj, pro krajskou samosprávu, plyne. 
Zda bude nutno přijmout nějaká nápravná opatření, zda bude k přezkumu nějaké 
vyjádření. Údajně se jedná o nepovedenou privatizaci SCHOLA SERVIS a další 
aspekty, které přispěly k horšímu hodnocení našeho hospodaření.  
 
L. Okleštěk: Hodnocení bylo v kategorii B, což kraj nelimituje ve vztahu k získávání 
dotačních titulů, a to je zásadní. Dobře jste podotkl, že se jednalo o  převod SCHOLA 
SERVIS.  
 
Mgr. Zemánek: Ve zmíněné privatizaci SCHOLA SERVIS bych si dovolil konstatovat 
stanovisko advokátní kanceláře Ritter – Šťastný, které popisuje skutečnosti a fakta 
prodeje, včetně definice pojmu obchodního závodu. Z uvedeného vyplývá, že závod 
předmětné PO splňuje veškeré znaky výše stanovené definice dle § 502 občanského 
zákoníku, neboť se jedná, ve smyslu citovaného ustanovení, o organizovanou 
příležitost výdělku a je tedy způsobilý prodeje dle § 2175 občanského zákoníku. Je to 
lapidární konstatování, na kterém se přezkumná komise Ministerstva financí 
nedokázala s úřadem dohodnout. K nalezeným nedostatkům obecně konstatuji, že 
jedním z prvních kroků je nastavení kontroly. Nicméně, co se na úřadě nedělalo, byla 
setkání vedoucí odboru ekonomického s ekonomy jednotlivých odborů. Na základě 
tohoto zjištění jsme rozhodli zajistit realizaci pravidelných odborných porad 
ekonomického odboru s ekonomy všech odborů. Křížové kontrolní mechanismy 
budou spočívat především ve spolupráci mezi ekonomickým odborem a OPŘPO. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/12/2017 
Přítomno 48, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 14 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 2 usnesení - byla odstraněna odpovědná 
osoba: 

 odstraněný text: O: Mgr. Jiří Zemánek, 1. náměstek hejtmana 
 
 

8. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti dopravy 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. Jedná se o 3 individuální dotace. V prvním 
případě se jedná o město Mohelnici. Záležitost jsme zde již řešili a slíbili jsme, 
že původní dotaci, kterou město nestačilo vyčerpat a muselo ji vrátit kraji, budeme 
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sanovat. Jedinou možností byla individuální dotace. Další žádost se týká obce 
Teplice nad Bečvou, příspěvku na svislé dopravní značení. V tomto případě rada 
nedoporučuje zastupitelstvu částku schválit. V případě obce Bělkovice-Lašťany, 
průtah se jedná o výstavbu chodníku. Ani u této žádosti rada nedoporučuje 
zastupitelstvu částku schválit. Jde o dvouletou akci a obec bude moci uplatnit dotační 
titul a podat si žádost ještě i v příštím roce. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/13/2017 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 15 
 
 

9. Smlouva o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě 
s Moravskoslezským krajem 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Zahradníček. V tomto materiálu se jedná o Smlouvu 
o finanční spolupráci ve veřejné linkové osobní dopravě s Moravskoslezským krajem. 
Jeví se jako nevhodné, aby byl provoz na mezikrajských linkách provozován různými 
dopravci, aby lidé museli na hranicích kraje přestupovat. Běžně dochází jak 
v autobusové, tak ve vlakové dopravě k dohodám mezi kraji. Seznam linek, kterých 
se to týká, je součástí materiálu. Doporučujeme zastupitelstvu materiál schválit. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/14/2017 
Přítomno 48, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 16 
 
 

10.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Jedná se o prodej nemovitého majetku, celkem 
čtyři návrhy na odprodej nemovitostí. Rada doporučuje ZOK přijmout návrhy tak, 
jak je máte v materiálech předložených k tomuto jednání. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/15/2017 
Přítomno 48, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 17 
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10.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. V tomto materiálu jsou předkládány návrhy 
na revokaci a bezúplatné nabytí pozemků po několika stavbách tak, jak máte 
předloženo v dokumentaci. ROK opět doporučuje zastupitelstvu přijmout předložené 
návrhy na usnesení. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/16/2017 
Přítomno 48, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 18 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 4 usnesení, v části 4.1.: 

 do textu bylo doplněno: …v k.ú. Držovice… 
 
 

10.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. V materiálu je předloženo k projednání 14 
případů bezúplatných převodů, případně návrh na uzavření smluv o budoucích 
smlouvách. ROK doporučuje přijmout předložené návrhy na usnesení. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Mgr. Slavotínek: Mám dotaz k bodu 10.1, kde jsem právě našel bezúplatný převod 
a nyní projednáváme bezúplatné převody. Materiál 10.1 byly odprodeje. Jde pouze 
o nedopatření, nebo to má nějaký důvod? V bodu 10.1 je podbod 2.3 - bezúplatný 
převod části pozemku. Projednáváme 10.3, kde bychom měli mít všechny 
bezúplatné převody.  
 
Ing. Klimeš: Požádal Mgr. Bartoně, vedoucího oddělení evidence a správy majetku 
odboru majetkového, právního a správních činností (OMPSČ) o vyjádření. 
 
Mgr. Bartoň: Uvedl, že  pozemek, který je uvedený v odstavci 2.3. usnesení je 
v bodu 10.1. řešen komplexně. Pokud by jeho bezúplatný převod byl uveden 
v materiálu 10.3., tato problematika by pak byla zahrnuta ve dvou materiálech. 
 
Mgr. Slavotínek: Jedná se tedy pouze o formální záležitost? 
 
L. Okleštěk: Jde o formální záležitost, protože jinak by byla dvě usnesení k jednomu 
převodu. Jednou by to bylo v bodě 10.1, část 2.3, a ještě v bodě 10.3. Navazuje to 
na sebe, proto je to pohromadě, aby převod byl kompletně zachycen v jednom 
materiálu. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/17/2017 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 19 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 2 usnesení, v části 2.1. a 2.9.: 

 v části 2.1. – do textu bylo doplněno: …o výměře… 

 v části 2.9. – byl upraven text 
původní text: bezúplatný převod části pozemku parc. č. 1892/2 ost. pl. o celkové 
výměře 720 m2, dle geometrického plánu č. 1239 – 592/2016 ze dne 
8. 12. 2016, pozemky parc. č. 1892/35 ost. pl. o výměře 702 m2 
a parc. č. 1892/36 ost. pl. o výměře 18 m2, vše v k.ú. a obci Vikýřovice 
z vlastnictví Olomouckého kraje, z hospodaření Správy silnic Olomouckého kraje, 
příspěvkové organizace, do vlastnictví obce Vikýřovice, IČ: 00635898. Nabyvatel 
uhradí správní poplatek k návrhu na vklad vlastnického práva do katastru 
nemovitostí. 
upravený text: uzavření smlouvy o budoucí darovací smlouvě na budoucí 
bezúplatný převod části pozemku parc. č. 2002/11 ost. pl. o výměře 
cca 5 m2 v k.ú. Lošov, obec Olomouc mezi Olomouckým krajem jako 
budoucím dárcem a statutárním městem Olomouc, IČ: 00299308, jako 
budoucím obdarovaným. Řádná darovací smlouva bude uzavřena 
nejpozději do jednoho roku ode dne vydání kolaudačního souhlasu, kterým 
bude stavba „Lošov, Liškovská – rekonstrukce komunikace“ kolaudována. 
Nabyvatel uhradí veškeré náklady spojené s převodem vlastnického práva 
a správní poplatek spojený s návrhem na vklad vlastnického práva 
do katastru nemovitostí. 

 
 

10.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku  
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Materiál obsahuje celkem 18 návrhů 
na bezúplatné nabytí nemovitostí nebo uzavření smluv o budoucích darovacích 
smlouvách na bezúplatné nabytí předmětných nemovitostí. Rada doporučuje 
zastupitelstvu přijmout předložené návrhy. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/18/2017 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 20 
 
 

10.5. Majetkoprávní záležitosti – vzájemné bezúplatné převody 
nemovitého majetku 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Tento materiál zahrnuje bezúplatné převody 
částí pozemků. Opět doporučujeme za radu přijmout předložené návrhy usnesení. 
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L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Dotázal se, zda jako starosta obce, o jehož převodu pozemku se 
bude také hlasovat, by se neměl zdržet hlasování.  
 
L. Okleštěk: Stačí říct, že můžete být v případném střetu zájmů, ale hlasovat můžete 
dle svého, pokud jste upozornil. 
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Hlásím tedy možný střet zájmů. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/19/2017 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 21 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 3 usnesení, v části 3.1.: 

 byl upraven text: 
původní text: …ze dne 47/25… 
upravený text: …parc. č. 47/25… 

 
 

11. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství 
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. Materiál, který vám předkládám, je žádost 
o poskytnutí individuální dotace v oblasti školství. Žadatelem je BEA 4 Junior, o.p.s., 
s projektem „Digitální vzdělávání k podpoře konkurenceschopnosti středních škol 
v Olomouckém kraji“. Žadatel požaduje částku z rozpočtu OK ve výši 720 000 Kč. 
Předkladatel navrhuje poskytnout dotaci ve výši 450 000 Kč. S navrhovanou částkou 
souhlasí Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost ZOK. Vše je popsáno v DZ, 
prosím o schválení usnesení k tomuto bodu. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Mgr. Brázda: Jaké zkušenosti má tato obecně prospěšná společnost s touto činností 
a jaké jsou garance toho, že projekt bude smysluplně využit a naplněn? Proč si 
žadatel podal tuto žádost a chce čerpat z krajského rozpočtu, když bude mít šanci 
čerpat finanční prostředky z evropských zdrojů?  
 
L. Hynek: Požádal Mgr. Gajdůška, MBA, vedoucího odboru školství, sportu a kultury 
(OŠSK), aby na dotazy odpověděl. 
 
Mgr. Gajdůšek, MBA, vedoucí OŠSK: Zkušenosti se společností BEA 4 Junior 
o.p.s. jsou dlouholeté, ověřené u ředitelů vybraných škol. Z konkrétních případů se 
velmi osvědčila možnost návštěvy televizního studia v rámci Moravské vysoké školy 
a jejího vybavení na úrovni velkých televizních studií, jako je Česká televize a Prima. 
A pro žáky je to obrovská zkušenost. Takže zkušenosti jsou zatím pozitivní. 
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V tomto případě se jedná o tzv. tvrdý projekt, kde jsou zdroje velmi omezené. 
Projekty v oblasti školství v rámci výzvy ITI Olomoucké aglomerace, která byla 
vyhlášena na podzim a je limitována tak, že je zde obrovský převis. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/20/2017 
Přítomno 48, pro 38, proti 0, zdržel se 8, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 22 
 
 

12. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací  
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. ROK předkládá zastupitelstvu ke schválení změny 
zřizovacích listin u šesti školských PO. Změny zřizovacích listin se týkají změn 
ve vymezení majetku svěřeného do hospodaření škol, úpravy sídla PO a rozšíření 
okruhu doplňkové činnosti. Vše je popsáno v DZ.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/21/2017 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
 

13. Žádosti o poskytnutí individuálních dotací v oblasti kultury 
a sportu  
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. Předkládám žádosti o poskytnutí individuálních 
dotací v oblasti kultury a sportu. V oblasti kultury je předkládáno 12 žádostí, pouze 
u jedné není vyhověno. V oblasti sportu – výstavba, rekonstrukce 12 žádostí, opět 
pouze u jedné není vyhověno. A jako poslední je 5 žádostí o poskytnutí dotace 
nestavebního charakteru. Zde je vyhověno u všech žádostí. Vše ostatní je popsáno 
v DZ.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/22/2017 
Přítomno 48, pro 45, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 24 
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13.1. Žádost o stanovisko Olomouckého kraje k investičnímu projektu 
v oblasti sportu 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Jura. V této žádosti deklarujeme příslib finanční 
spoluúčasti OK na investičním projektu, v případě že Sportovní klub Žeravice bude 
úspěšný se svou žádostí na MŠMT. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/23/2017 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 25 
 
 

14. Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území Olomouckého kraje 2017 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. V předloženém materiálu máte uvedeno, že 
jsme v zastupitelstvu schválili dotační program Fond na podporu výstavby a obnovy 
vodohospodářské infrastruktury na území OK, a to v alokaci 30 mil. Kč s tím, že jsou 
zde zahrnuty 3 dotační tituly. Materiál doporučuje další opatření ohledně převodu 
nedočerpaných finančních prostředků v rámci jednotlivých programů do titulů 
druhých a jejich vyhodnocení. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/24/2017 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 26 
 
 

15. Program na podporu aktivit v oblasti životního prostředí 
a zemědělství 2017 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Jde o další program vyhlášený ZOK, který se 
skládá ze tří podpor. První alokace 1 700 tis. Kč, druhá alokace 300 tis. Kč a třetí 
alokace 1 mil. Kč. Materiál, který máte k dispozici, stanovuje jejich návrh na rozdělení 
a vyhodnocení. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/25/2017 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 27 
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16. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti životního 
prostředí a zemědělství 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Individuální dotace v oblasti životního prostředí 
máte uvedeny v materiálu. Jedná se o služby právnického a technického poradce pro 
spolek Odpady Olomouckého kraje, z. s., odstranění staré ekologické zátěže 
v Olšanech u Prostějova, vybudování sběrného místa pro velkoobjemový odpad 
a přístavbu víceúčelové hospodářské budovy. V posledním případě doporučuji 
žádosti nevyhovět.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/26/2017 
Přítomno 48, pro 44, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 28 
 
 

17. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace obci Kobylá nad 
Vidnavkou 
 
Úvodní slovo přednesl Ing. Klimeš. Obec Kobylá nad Vidnavkou požádala o časový 
posun z důvodu vzniku nového digitalizovaného katastrálního operátu a změn 
některých čísel parcel, aby byly ve smlouvách uvedeny správně, dle nového katastru. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/27/2017 
Přítomno 48, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 29 
 
 

18. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb 
v Olomouckém kraji 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
MUDr. Černý: Uvedl, že materiál neřeší poskytovatele sociálních služeb, kteří nejsou 
ani PO ani neziskovou organizací. Uvedl příklad organizace Interny Zábřeh, s. r. o., 
které je jednatelem. Jde o zdravotnické zařízení, které poskytuje sociální službu 
podle § 52 zákona o sociálních službách. Existují sociální služby, které jsou 
poskytovány ve zdravotnických zařízeních a byly hrazeny (cca 3 roky) vyrovnávací 
platbou od zdravotních pojišťoven. Následně přešla péče a její úhrada pod MPSV 
a poté na kraje, kde je hrazena ze státního rozpočtu. V minulosti jsme na 45 lůžek 
této sociální péče dostávali dotaci 5 mil. Kč, v současné době dostáváme na 65 lůžek 
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dotaci 3,5 mil. Kč. Pro organizaci, jakou jsme my, jde téměř o likvidační záležitost, 
protože se již stáváme nekonkurenceschopnými. Ač bylo v původním materiálu 
konstatováno, že nesmí dojít k diskriminaci jakéhokoliv provozovatele sociální služby 
dle charakteru jeho zřizovatele nebo provozovatele, v tomto případě tomu tak je. 
Jako příklad můžeme doložit, že v současné době dostáváme dotaci ve výši cca 
30 % PO, popřípadě neziskových organizací. Tuto ztrátu prozatím kryjeme příjmy 
z jiných oblastí, kde poskytujeme služby. Jde o dlouhodobou záležitost a my jsme na 
ni opakovaně poukazovali, přesto se nám nedostalo odezvy. Pane hejtmane, obrátili 
jsme se na vás asi před 13 dny dopisem. Týká se zařízení Interna Zábřeh, s. r. o., 
která tuto službu poskytuje. Požádali jsme o jednání s vámi. Problematika je složitá 
a časový prostor zde na zastupitelstvu je omezený. Jedná se mi o budoucnost, jak se 
tyto služby budou hradit. Jsme určitě jediné zařízení v OK, které poskytuje službu 
tohohle typu, asi tři další jsou v celé ČR. Pravděpodobně i toto je důvod, proč naše 
požadavky, připomínky prozatím nebyly vyslyšeny. 
 
L. Okleštěk: Budete vyslyšeni. Žádosti se snažím vyřizovat chronologicky. 
 
MUDr. Černý: Nejde o výtku, dopis jsme odeslali poté, co jsem zjistil, co bude 
na dnešním zastupitelstvu k projednání.  
 
L. Okleštěk: Samozřejmě s vámi počítám, dostanete nejen odpověď, ale i termín 
schůzky. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/28/2017 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 30 
 
 

19. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb 
v Olomouckém kraji, Podprogram č. 2 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/29/2017 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 31 
 
 

20. Dotační program pro sociální oblast 2017 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/30/2017 
Přítomno 48, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
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Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 32 
 
 

21. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti sociální  
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Informoval, že žádost není v souladu 
s vypsaným programem. Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu 
nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/31/2017 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
 
 

22. Dodatek zřizovací listiny příspěvkové organizace v oblasti sociální  
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/32/2017 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 34 
 
 

23. Akční plán rozvoje sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 
2018 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: V minulém měsíci jsem byl 2x kontaktován zpracovatelem 
aktualizace plánu sociálních služeb, kterou provádí, domnívám se, Člověk v tísni. 
Jedná se o první krajský plán nebo obecně jeden z plánů, kdy pracovníci přijedou do 
terénu a řeší fundovaně a velmi podrobně potřeby a situace v obci. Tuto aktivitu 
kvituji a věřím, že její výstupy budou do plánu následně zapracovány. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Hlasování o upraveném usnesení: 
Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí důvodovou zprávu 
2. schvaluje Akční plán rozvoje sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2018 
včetně sítě sociálních služeb Olomouckého kraje na rok 2018 a podání žádosti 
o poskytnutí účelově určené dotace ze státního rozpočtu na financování běžných 
výdajů souvisejících s poskytováním základních druhů a forem sociálních služeb na 
rok 2018 včetně výhledu na následující dva rozpočtové roky v souladu s Akčním 
plánem dle Přílohy č. 1 důvodové zprávy 
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3. ukládá aktualizovat do 31. 7. 2017 kalkulaci požadované výše státní účelové dotace 
na zajištění sítě sociálních služeb pro rok 2018 a výhledu na následující dva 
rozpočtové roky v bodu 2.2.2 Přílohy č. 1 důvodové zprávy 
4. zmocňuje Ladislava Oklešťka, hejtmana Olomouckého kraje, k podání žádosti 
o poskytnutí účelově určené dotace ze státního rozpočtu na financování běžných 
výdajů souvisejících s poskytováním základních druhů a forem sociálních služeb na 
rok 2018 včetně výhledu na následující dva rozpočtové roky v aktualizované výši 

 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/33/2017 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 35 
 
 

24. Dotační program Olomouckého kraje Program na podporu zdraví 
a zdravého životního stylu v roce 2017 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/34/2017 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 36 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 7 usnesení: 

 do textu bylo doplněno: …dle bodu 6 usnesení 
 
 

25. Žádosti o poskytnutí individuálních dotací v oblasti zdravotnictví 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Připomněl avizovanou žádost Ing. arch. Daňka 
o rozdělení hlasování na dvě části. První hlasování se bude týkat důvodové zprávy 
v části A) Projekt Podpora intenzivní rehabilitační péče dětských pacientů s dětskou 
mozkovou obrnou a získanými postiženími mozku, druhé hlasování části B) Projekt 
Nejste sami – mobilní hospic pro děti a dospělé. Navrhl k tomuto bodu procedurální 
hlasování o rozdělení hlasování. 
 
Procedurální hlasování o rozdělení hlasování na 2 části: 
Přítomno 48, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 37 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. 
 
RNDr. Šnevajs: Upozornil na žádost k projektu Nejste sami – mobilní hospic pro děti 
a dospělé. ROK je navrženo zamítavé stanovisko. Většina členů Výboru pro 
zdravotnictví ZOK hlasovala pro přidělení dotace. Na jednom z minulých zasedání 
ZOK zařadilo mobilní hospic do sítě služeb. Je to služba, která funguje v Olomouci 
a jeho okolí již od září minulého roku. Na službách organizace je závislých zhruba 92 
pacientů. Je nelogické v tuto chvíli hovořit o tom, že je třeba ještě nějaké jednání 
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s poskytovateli zdravotních služeb, případně s Olomouckým arcibiskupstvím o tom, 
že by tato služba měla být zajišťována jiným způsobem. Přimluvil se, aby bylo 
hlasováno pro tento projekt, případně navrhl materiál stáhnout s tím, že se o něm 
bude ještě jednat.  
 
L. Okleštěk: Zdůvodnil stanovisko vedení OK uvedené v materiálu. V současné 
době zahájilo vedení OK jednání jak s Olomouckým arcibiskupstvím, s Nemocnicemi 
Olomouckého kraje, tak individuálně s různými lékaři. Připravuje se koncept 
poskytování kompletní hospicové péče na úrovni kamenné péče, tzn. přímo 
v pevném hospicovém zařízení, na úrovni mobilní hospicové péče a možná 
i na úrovni ambulantního způsobu péče. Jedná se o to, že by v každém zařízení 
Nemocnic Olomouckého kraje byla pevná hospicová péče, tzn. pokoj pro 
poskytování hospicové péče jako takové, současně s tím by byla právě i mobilní 
hospicová péče. Jednalo by se o komplex, který by poskytoval a zaštiťoval OK. 
Je maximální zájem na podpoře pacientů v tomto stadiu zdraví. Jedná 
se o koncepční materiál, první kroky se začnou realizovat již v příštím roce tak, 
aby byla péče poskytována v co nejširším rozsahu.  
 
MUDr. Černý: Vyjádřil se jako zástupce zdravotnického zařízení Interna Zábřeh, 
s. r. o., která poskytuje dlouhodobou ošetřovatelskou péči. V současné době zařízení 
supluje i hospicovou péči, kterou však nemá registrovanou. Míst pro tyto pacienty 
není dostatek. Přimluvil se za koncepčnost ve vývoji hospicové péče v kraji. Úroveň 
hospicové péče je tristní nejen v OK, ale v celé republice. Zapomnělo se na to, 
že umírat se má doma, v kruhu své rodiny, svých blízkých. Vyjádřil názor, že zatím 
není dostatečné množství odborníků na paliativní hospicovou péči, aby se oficiálně 
zřídily tak četné neziskové organizace, které tuto službu budou zajišťovat. Službu by 
měl garantovat především stát prostřednictvím krajů. Závěrem vznesl dotaz, zda 
organizace Nejste sami – mobilní hospic pro děti a dospělé je organizací 
zdravotnickou nebo i sociální.  
 
L. Okleštěk: Vzhledem k tomu, že jsou do diskuze přihlášení zástupci organizace, 
určitě se k dotazu vyjádří.  
 
MUDr. Černý: Uvedl nepřesnosti v materiálu, že péče není hrazena z žádného 
pojištění. Především výkony lékařů a zdravotních seser, které jsou poskytovány, 
by měly spadat do zdravotního pojištění. Pokud jsou řádně registrováni a mají 
smlouvu s pojišťovnami, tak přinejmenším tato část jejich péče musí být hrazená. 
Další péče typu duchovní a poradenská, ty spadají do sociální péče. Je organizace 
zároveň registrovaná i jako sociální zařízení? 

 
MUDr. Košta, Ph.D.: Navázal na vystoupení MUDr. Černého i RNDr. Šnevajse. 
Podotkl, že OK je dosud jediným krajem, který nemá mobilní hospic. V ostatních 
krajích je vždy minimálně jeden. Mobilní hospic je zařízení, které v sobě sdružuje 
4 segmenty – péči zdravotnickou, ošetřovatelskou, sociální a psychologickou pomoc, 
která je u onkologicky nemocných pacientů nejdůležitější. Tito pacienti potřebují, 
aby byly, pokud možno doma ve svém prostředí, což se jim dosud neumožňuje. 
Kamenný hospic má určitě své místo. Hospic na Svatém Kopečku 
je předimenzovaný a mobilní hospic výrazně chyběl. Nyní tady jeden je a funguje 
velice dobře. Charita má jiný způsob přístupu k nemocným. Jejich sociální služby, 
tzn. agentury domácí péče, to je úplně jiný styl zdravotní i ošetřovatelské péče. 
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Vyjádřil obavu, zda nemocnice budou schopny zřídit místo, kde budou poskytovat 
hospicovou péči a dokáží saturovat službu mobilního hospice. Apeloval na to, 
že služba je velice potřebná a s ohledem na pacienty v terminálním stádiu 
onkologických onemocnění nemůže být odložena.  
 
L. Okleštěk: Uvedl, že Hospic na Svatém Kopečku není předimenzovaný, ale spíše 
poddimenzovaný. Má málo míst a víc žadatelů. 
 
MUDr. Košta, Ph.D.: Hospic byl poddimenzovaný místy a předimenzovaný počtem 
žadatelů.  
 
L. Okleštěk: Doplnil, že v krajském projektu se nejedná o to, že by mobilní 
hospicová péče nebyla. Naopak, je to navrhováno jako komplex veškerého typu 
hospicové péče. Spousty pacientů nechtějí umírat v nemocničním zařízení, chtějí být 
raději doma. Je však otázkou, zda rodina má na to kapacitu jak fyzickou, 
tak odbornou. Proto je mobilní hospicová péče potřebná. Zopakoval, že se pracuje 
na konceptu komplexu všech typů hospicové péče. Neupozaďuje žádný způsob 
hospicové péče, protože každý z klientů má jinou představu o své poslední fázi 
života a každá rodina má jiné možnosti a schopnosti se o své blízké postarat. Právě 
proto je v projektu navrženo i suplování kamenné hospicové péče tak, aby i blízcí 
měli možnost sdílet toto místo právě s těmi, kteří budou v zařízení umístěni. 
 
Mgr. Slavotínek: Vyjádřil názor, že projekt spolku Nejste sami – mobilní hospic pro 
děti a dospělé, není konkurentem kamenného hospice na Svatém Kopečku. Ten 
pouze doplňuje komplex služeb. Podobně jako pečovatelská služba domácí péče 
Home Care nekonkuruje domovům důchodců, protože každý řeší trošku jiný segment 
výseče služeb. To, že člověk v posledních chvílích chce být především doma a ne 
v cizím prostředí, je asi ten nejsilnější argument pro mobilní domácí hospicovou péči. 
Bohužel ne všichni pacienti jsou v takovém stavu, že mohou umírat doma. 
V některých situacích je nevyhnutelné využít pomoci kamenného hospice. Není příliš 
šťastné uvádět do konkurenčního prostředí tento projekt s těmi, které již fungují. Oni 
si nekonkurují, oni se doplňují. V případě předloženého projektu mobilního hospice 
se jedná o jednu z mála žádostí o individuální dotaci, která se týká velmi potřebné 
oblasti péče a jedná se o projekt pilotní. Dnes zastupitelstvo schválilo na individuální 
dotace minimálně jednotky, ne-li desítky milionů korun. A zrovna u tohoto projektu se 
vyžaduje nejdříve koncepční přístup. Pokud by se takto pohlíželo na všechny 
individuální dotace, které byly dnes projednány, tak by nemohlo být schváleno nic, 
protože jedna je nekoncepčnější než druhá. Je tedy překvapen, že u žádosti o dotaci 
na vysoce humánní a potřebný projekt, kde by považoval za vhodné ocenit i odvahu 
lidí, kteří ho v OK realizují jako první, se nevyhoví. Bylo by dobré, kdyby kraj získal 
mobilní hospicovou péči co nejdříve. Považuje za dobré tento projekt podpořit.  
 
MUDr. Košta, Ph.D.: Uvedl, že se zde jedná o projekt, který je vysoce funkční 
a je stoprocentně vybaven odborně. Má veškeré certifikace, akreditace pro to, 
aby odborně prováděl tuto činnost. Krajský projekt by měl začít fungovat začátkem 
příštího roku, což je příliš velký hazard se zdravím a životy onkologicky nemocných 
v terminálním stádiu. Nevidí důvod, aby projekt, který již existuje a který se zabývá 
touto činností, je koncepčně postaven, je personálně i přístrojově stoprocentně 
vybaven, nebyl podpořen podobně, jako ostatní projekty. 
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RNDr. Šnevajs: Vyjádřil se k záležitosti i jako zástupce statutárního města Olomouc, 
kde má na starosti sociální záležitosti a zdravotní péči. Tento projekt město podpořilo 
již v době jeho vzniku, což bylo v loňském roce. V průběhu roku byla podpora 
zahrnuta do rozpočtu města a v letošním roce se již dostal do řádných grantových 
schémat. Tuto službu město zařadilo do všech koncepčních materiálů ve shodě 
s OK, kde o tom rozhodlo ještě minulé vedení. A právě sociální služby, sociálně 
zdravotní služby, jsou ty, které by neměly podléhat politickým turbulencím. Upozornil, 
že město považuje projekt za koncepční, protože rozjet takový projekt a personálně 
ho naplnit po odborné stránce, vůbec není jednoduchá věc. Pokud by se OK rozhodl 
vytvářet nějaké zásadní změny v koncepci, tak požádal, aby statutární město 
Olomouc, bylo k tomu přizváno. 
 
MUDr. Černý: Zopakoval dotaz, zda zařízení má registraci jak zdravotní, tak sociální 
pro daný rozsah péče. 
 
Mgr. Sonntagová, vedoucí odboru sociálních věcí: Uvedla, že se jedná o to, 
že „terén předběhl legislativu“. V této chvíli nastala situace, kdy mobilní hospic, 
mobilní hospicová péče, není nikde legislativně upravena. Není zejména upravena 
v sociálních službách. Jedná se o komplex služeb, které jsou sociálně zdravotní, 
ale nejsou upravené ani ve zdravotnictví, ani v sociálních službách. Mobilní hospic je 
skutečně velmi dobře vybaven. V této chvíli je financován z pilotního programu VZP. 
Připomněla, že v jednom s předchozích bodů, které dnes ZOK projednávalo, 
konkrétně v Akčním plánu rozvoje sociálních služeb na rok 2018, zastupitelé schválili 
zařazení organizace Nejste sami – mobilní hospic pro děti a dospělé, do sítě 
odlehčovacích služeb, takže bude dotovaná jako všechny ostatní. V tuto chvíli 
se nejedná o žádnou změnu koncepce. Jde o to, že se musí vyhovět současné 
legislativě.  
 
L. Okleštěk: Uvedl, že se do diskuze přihlásily dvě osoby z řad veřejnosti. Jedná se 
o Mgr. Štainera, Ph.D. a Mgr. Tichou. Navrhl hlasovat o jejich vystoupení.  
 
Hlasování o vystoupení Mgr. Štainera, Ph.D: 
Přítomno 48, pro 46, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
 
Hlasování o vystoupení Mgr. Tiché: 
Přítomno 48, pro 47, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 
 
L. Okleštěk: Předal slovo Mgr. Štainerovi, Ph.D. a doplnil, že v souladu s jednacím 
řádem je vystoupení schváleno na dobu tří minut. 
 
Mgr. Štainer, Ph.D. (veřejnost): Vystoupil, jako zástupce organizace Nejste sami – 
mobilní hospic pro děti a dospělé. Informoval o vzniku zařízení, jeho činnosti 
a způsobu financování organizace. Uvedl, že jako jedna z mála organizací se zabývá 
i dětskými pacienty. Zastupitelům vysvětlil i osobní důvody, které ho motivovaly 
k zapojení do projektu. Závěrem dodal, že zastupitelé by měli z titulu své funkce hájit 
především zájmy společenské. 
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Mgr. Tichá (veřejnost): Vystoupila z pozice ředitelky společnosti Nejste sami – 
mobilní hospic pro děti a dospělé. K dotazu o typu organizace vysvětlila, že se jedná 
o obecně prospěšnou společnost. Má registrované dvě zdravotní služby, a to 
paliativní medicína a všeobecná sestra. Má také registrovanou sociální službu 
v oblasti odborného sociálního poradenství a nyní usiluje o získání registrace v oboru 
odlehčovací služby. Doplnila, že organizace byla oceněna i Českou společnosti 
paliativní medicíny, protože rozjeli mobilní hospic dvojkolejně, u dospělých i u dětí, 
což se mobilním hospicům doposud nepodařilo. Závěrem pronesla, že za mobilní 
hospic bude stále bojovat, bez ohledu na dnešní stanovisko zastupitelů.  
 
RNDr. Šnevajs: Na základě proběhlé diskuze předložil návrh na usnesení. Jedná se 
o protinávrh, kde v bodu 5 usnesení se změní formulace z „nevyhovuje žádosti“ 
na „vyhovuje žádosti“ (vyhovuje žádosti žadatele Nejste sami – mobilní hospic, z.ú. 
o poskytnutí individuální dotace ve výši 1 000 000,- Kč na projekt „Nejste sami – 
mobilní hospic pro děti a dospělé“ s odůvodněním dle důvodové zprávy). 
 
L. Okleštěk: Požádal o písemné předložení návrhu na usnesení.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Jménem klubu Starostů pro Olomoucký kraj podpořil protinávrh 
RNDr. Šnevajse. Nevidí důvod, proč zrovna tato iniciativa by neměla být podpořena. 
Požádal všechny zastupitele, aby svoji podporu ještě zvážili. 
 
L. Okleštěk: Zahájil hlasování o protinávrhu RNDr. Šnevajse. 
 
Hlasování o protinávrhu RNDr. Šnevajse: 

vyhovuje žádosti žadatele Nejste sami – mobilní hospic, z.ú. o poskytnutí individuální 
dotace ve výši 1 000 000,- Kč na projekt „Nejste sami – mobilní hospic pro děti 
a dospělé“ s odůvodněním dle důvodové zprávy 

Přítomno 48, pro 22, proti 3, zdrželo se 23, nehlasovali 0 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 40 
 
 
L. Okleštěk: Zahájil hlasování o podpoře projektu Podpora intenzivní rehabilitační 
péče dětských pacientů s dětskou mozkovou obrnou a získanými postiženími mozku. 
 
Hlasování o schválení poskytnutí individuální dotace na akci Podpora intenzivní 
rehabilitační péče dětských pacientů s dětskou mozkovou obrnou a získanými 
postiženími mozku (odděleně body 1–4 návrhu na usnesení): 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/35/2017 

Přítomno 48, pro 48, proti 0, zdrželo se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 41 
 
 
L. Okleštěk: Zahájil hlasování o podpoře projektu Nejste sami – mobilní hospic pro 
děti a dospělé. Připomněl, že v případě, že zastupitelé budou hlasovat pro - hlasují, 
že nevyhovuje. 
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Hlasování o schválení poskytnutí individuální dotace na akci Nejste sami – mobilní 
hospic pro děti a dospělé (odděleně bod 5 návrhu na usnesení): 
Přítomno 48, pro 24, proti 15, zdrželo se 8, nehlasovali 1 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 42 
 
 
Usnesení bylo upraveno na základě výsledků proběhlého hlasování: 

Zastupitelstvo Olomouckého kraje po projednání: 
1. bere na vědomí důvodovou zprávu 
2. schvaluje poskytnutí individuální dotace ve výši 800 000,- Kč na akci „Podpora 
intenzivní rehabilitační péče dětských pacientů s dětskou mozkovou obrnou 
a získanými postiženími mozku“ dle důvodové zprávy 
3. schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi Olomouckým krajem a Asociací 
rodičů dětí s DMO a přidruženými neurologickými onemocněními ČR ve znění dle 
Přílohy č. 1 důvodové zprávy 
4. ukládá podepsat smlouvu dle bodu 3 usnesení 
O: Mgr. Dalibor Horák, 3. náměstek hejtmana 
 
 
Mgr. Slavotínek: Po ukončení hlasování vznesl dotaz, co je výsledkem hlasování. 
 
L. Okleštěk: Podpora schválena nebyla.   
 
Mgr. Slavotínek: Dotázal se, zda bude tedy znovu předložena.  
 
L. Okleštěk: Sdělil, že se musí znovu projednávat. Byl zde protinávrh, 
který neprošel. Poté se hlasovalo o návrhu, který nebyl schválen, takže se musí 
předložit znovu na jednání.  
 
 

26. Program pro oblast protidrogové prevence pro rok 2017 – 
vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Horák. Materiál obsahuje 3 dotační tituly spadající 
do kompetence zastupitelstva. V dotačním titulu č. 1 je doporučeno ke schválení 
financování všech 5 přijatých žádostí, v dot. titulu č. 3 byla jedna žádost doporučena 
ke schválení a jedna navržena k zamítnutí pro nesplnění podmínek. V dot. titulu č. 4 
je doporučena ke schválení 1 žádost.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/36/2017 
Přítomno 48, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 43 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 7 usnesení: 

 do textu bylo doplněno: …dle bodu 6 usnesení 
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27. Majetkové záležitosti příspěvkových organizací Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/37/2017 
Přítomno 47, pro 43, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 4 usnesení: 

 byl odstraněn termín T: 18. 9. 2017 
 
 

28. Projekty předkládané do programu INTERREG V-A Česká republika 
– Polsko 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. Materiál projednalo zastupitelstvo již v dubnu 
letošního roku. Z důvodu chyb v žádosti vzniklých ze strany projektových partnerů je 
třeba materiál předložit znovu ke schválení.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ing. Jelínek, Ph.D.: Projekty jsou velice zajímavé a určitě dobré. Jde o rozšíření 
informací pro turisty v regionu, kteří jsou určitě pro kraj velice rozhodující. Požádal 
hejtmana, aby při přípravě projektu „Mobilní průvodce Opolským vojvodstvím 
a Olomouckým krajem (E-turista)“ byla využita i Komise pro informatiku ROK.  
 
L. Okleštěk: Slíbil, že s komisí se bude spolupracovat. Požádal, aby informace byla 
uvedena v zápisu.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/38/2017 
Přítomno 48, pro 43, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 45 
 
 

29. Projekty spolufinancované z evropských a národních fondů ke 
schválení financování 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. V období od posledního dubnového 
zasedání ZOK, které uvedený materiál projednávalo, bylo ROK schváleno podání 13 
projektových žádostí o finanční podporu ze dvou operačních programů Evropské 
unie a z jednoho národního programu. 
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L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/39/2017 
Přítomno 48, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 46 
 
 

30. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti strategického 
rozvoje 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. Jedná se o žádost přerovské internetové 
televize PiTV - StarMedia s.r.o. Rada nedoporučuje tuto žádost ke schválení, důvody 
jsou v materiálu popsány.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/40/2017 
Přítomno 48, pro 42, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 47 
 
 

31. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v oblasti památkové péče 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. Jedná se celkem o dvě žádosti. První je 
město Šumperk s projektem Záchrana Klapperothovy manufaktury v Šumperku, 
druhá je Římskokatolická farnost Litovel s projektem restaurování varhan 
(varhanního stroje) v kostele sv. Marka v Litovli. Rada tyto žádosti projednala 
a doporučuje ke schválení příspěvek ve výši 500 tis. Kč městu Šumperku 
a 322 tis. Kč Římskokatolické farnosti Litovel. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/41/2017 
Přítomno 48, pro 42, proti 1, zdržel se 2, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 48 
 
 

32. Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2017 – změna účelu 
poskytnuté dotace obci Malé Hradisko 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. Materiál se týká obce Malé Hradisko, 
kdy 23. 5. 2017 byla podána žádost o změnu účelu použití poskytnuté dotace 
a změnu názvu akce. Částka zůstává stejná. Rada materiál projednala a doporučuje 
zastupitelstvu ke schválení. 
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L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/42/2017 
Přítomno 48, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 49 
 
 

33. Dotační program Kotlíkové dotace v Olomouckém kraji I. – dodatky 
ke smlouvám o poskytnutí dotace 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. V rámci postupné realizace jednotlivých 
dílčích projektů dochází ke změnám, které zakládají povinnost schválení ze strany 
poskytovatele dotace. Jedná se o čtyři žádosti spadající do kompetence 
zastupitelstva. Rada materiál projednala a doporučuje ke schválení. 
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/43/2017 
Přítomno 48, pro 43, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 50 
 
 

34. Transformace příspěvkové organizace Nové Zámky – poskytovatel 
sociálních služeb – výstavba objektu v obci Měrotín 
 
Úvodní slovo přednesl Mgr. Zemánek. Jedná se o etapovou transformaci PO. 
Účelem transformace je zvýšení kvality života klientů domova pro osoby se 
zdravotním postižením a domova se zvláštním režimem, a to přestěhováním klientů 
do samostatných domácností. Obci Měrotín je navržen příspěvek ve výši 431 tis. Kč. 

 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/44/2017 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 51 
 
 

35. Memorandum o spolupráci při zajištění připravenosti na rozsáhlé 
výpadky dodávky elektrické energie na území Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 



 32 

Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/45/2017 
Přítomno 49, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 52 
 
 

36. Žádost Hasičského záchranného sboru Olomouckého kraje 
o poskytnutí finančních prostředků na spolufinancování projektu v rámci 
programu Interreg V – A Česká republika – Polsko 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/46/2017 
Přítomno 49, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 53 
 
Byla provedena technická oprava v bodu 3 usnesení: 

 byl odstraněn text Ladislavu Oklešťkovi, hejtmanovi Olomouckého kraje 
 
 

37. Prominutí povinnosti odvodu za porušení rozpočtové kázně 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/47/2017 
Přítomno 49, pro 46, proti 0, zdržel se 1, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 54 
 
 

38. Značení kulturních a turistických cílů – darování majetku 
vlastníkům přilehlých komunikací – aktuální informace  
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Jedná se o aktuální informaci ke stavu darování 
dopravního značení kulturních a turistických cílů rozmístěných kolem silnic 
vlastníkům příslušných komunikací. U nově pořizovaných značení je vyšší cena (proti 
ceně při realizaci projektu) a je tak třeba aktualizovat hodnotu předávaného majetku 
OK. Proti původnímu usnesení orgánů kraje zde dochází k navýšení hodnoty 
souhrnu předávaného majetku. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/48/2017 
Přítomno 49, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 55 
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39. Žádosti o poskytnutí individuálních dotací v oblasti cestovního 
ruchu a vnějších vztahů 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Vyjádřil nesouhlas s podporou výstavy Terakotové armády. 
Na jednání Komise pro vnější vztahy ROK byla jednomyslně podpora snížena 
na 100 tis. Kč. Nejedná se o podporu z hlediska vnějších vztahů, protože provincie, 
ve které se nachází Terakotová armáda, není partnerským regionem OK. Domnívá 
se, že je výstava komerčně dostatečně zajímavá a bude určitě dostatečně 
samofinancovatelná ze vstupného a nevidí důvod zde utrácet prostředky kraje. 
Raději by uvítal vytvoření zastoupení OK v Bruselu. Uvedl příklad Jihomoravského 
kraje, kde se vynaložené prostředky na zřízení zastoupení vyplatí. Zastoupení OK 
v Bruselu má pro kraj určitě mnohem větší význam než podpora čínských provincií. 
Navrhl zvážit, zda tyto prostředky neušetřit a raději neuvažovat o zřízení nějaké 
formy zastoupení OK v Bruselu. Nabídl svou pomoc a zkušenosti při případném 
zřizování zastoupení.  
 
Bc. Šoltys, DiS.: Uvedl, že OK má v Číně partnerské regiony Fujian a Yunnan. 
Terakotová armáda nepochází sice přímo z těchto provincií, ale propaguje tradice 
celé Čínské lidové republiky. Výstava může být pro OK velkým přínosem nejen 
z hlediska cestovního ruchu. Navrhl projekt podpořit. 
 
L. Okleštěk: Sdělil, že o zastoupení v Bruselu se bude jednat.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Vzhledem k výši celkově rozdělené částky v rámci dotačního titulu 
vnějších vztahů, je podpora 300 tis. Kč příliš vysoká. Bylo by více pochopitelné, 
kdyby byla žádost předložena v oblasti kultury, kde je finančních prostředků daleko 
více. Pozastavil se nad tím, k čemu jsou zřízeny komise, pokud rada nezohledňuje 
jejich stanoviska.    
 
L. Okleštěk: Uvedl, že komise má pouze hlas poradní. Slíbil, že stanovisky komisí 
se budou do budoucna zabývat hlouběji.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/49/2017 
Přítomno 49, pro 37, proti 1, zdržel se 10, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 56 
 
 

40. Stanovisko ve věci podnětu veřejnosti v oblasti školství  
 
Úvodní slovo přednesl L. Hynek. Jedná se o odpověď na podnět 4 občanů Hranic, 
který se týkal přesunu Střední zdravotnické školy v Hranicích. Součástí materiálu je 
odpověď za vedení OK, potažmo za pana hejtmana, kterému byl dopis adresován. 
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L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/50/2017 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 57 
 

41. Volba přísedící Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/51/2017 
Přítomno 49, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 58 
 
 

42. Delegování zástupce Olomouckého kraje na Valnou hromadu 
Střední Morava – Sdružení cestovního ruchu 
 
Úvodní slovo přednesl L. Okleštěk. Vyzval zastupitele k dotazům. 
K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/52/2017 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 59 
 
 

43.1. Různé – Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2017 – 
změna účelu poskytnuté dotace obci Luběnice 
 
Úvodní slovo přednesl Bc. Šoltys, DiS. Omluvil se zastupitelům, že byl materiál 
předložen až na stůl. Žádost byla doručena na úřad 16. 6. 2017 a vzhledem k tomu, 
že další zasedání ZOK je až v září, byl materiál zpracován nyní. Jedná se o žádost 
obce Luběnice, která byla úspěšná v POV, kde dostala částku 300 tis. Kč na úhradu 
výdajů na rekonstrukci místní komunikace. Současně plánuje ČEZ v obci provádět 
rekonstrukci nízkého napětí, které se bude pokládat do uvedené komunikace. Aby 
obec nepřišla o dotaci, požádala, aby mohla finanční prostředky využít na výstavbu 
parkovacích míst vjezdu autobusových zastávek. ROK projednala materiál na dnešní 
mimořádně schůzi a doporučuje ho ke schválení.  
 
L. Okleštěk vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Mgr. Slavotínek: Dotázal se, zda je nový účel použití v souladu se základními 
pravidly POV. 
 
Bc. Šoltys, DiS: Potvrdil, že v souladu s pravidly je. 
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Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/5/53/2017 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 60 
 
Různé  
 
L. Okleštěk vyzval přítomné k diskuzi v bodu Různé. 
 
Mgr. Slavotínek: Vznesl dotaz k Národnímu olympijskému centru v Prostějově. 
Údajně projekt nemá zpracovanou studii proveditelnosti a udržitelnosti, což je snad 
i důvod, proč dodneška akce nezískala rozhodnutí o poskytnutí dotace, ale ani 
registraci na Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy. Údajně spolek, který měl 
žádost podat, tak v loňském roce nereagoval na výzvy Ministerstva školství, mládeže 
a tělovýchovy k doplnění žádosti, aby registrace mohla proběhnout a mohlo být 
vydáno rozhodnutí o poskytnutí dotace. Zajímalo by nás, jestli projekt jako takový 
není ohrožen manažerským selháním, jestli není ohrožen, co se týče vůbec 
dotačního managementu jako takového, možná to souvisí s tím, že v loňském roce 
nebyla vyplacena dotace 30 mil. Kč. Proběhla zpráva, že v objektu bude pouze 
jediný kurt s tribunami pro 600 lidí a údajně parametry nevyhovují ani hře volejbalu 
na nejvyšší úrovni. Požádal o zodpovězení otázek, vysvětlení nejasností.  
 
L. Okleštěk: Sdělil, že nemá žádné informace o tom, že by projekt byl ze strany 
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy posouzen jako nevyhovující. Vzhledem 
k tomu, že se k projektu ale dostal až v rozpracovaném stádiu, informace raději 
prověří.  
 
Mgr. Zemánek: Navrhl vrátit se k dotazu Mgr. Slavotínka k RZ č. 224/17. Vyzval 
Mgr. Hložkovou, vedoucí oddělení krizového řízení odboru kanceláře ředitele, 
aby rozpočtovou změnu vysvětlila. 
 
Mgr. Hložková, vedoucí oddělení krizového řízení odboru kanceláře ředitele: 
Rozpočtová změna - 70.000 Kč byla skutečně určena na nákup funkčních triček pro 
vazební věznici, respektive příslušníky vazební věznice Olomouc. A to z toho 
důvodu, že v jejich nákupních normách tyto prostředky nejsou. Zaměstnanci si je 
kupují ze svých vlastních prostředků. Pravděpodobně v tomto případě suplujeme 
jakousi povinnost státu, kde už i policie do svých norem zařadila nákupy funkčních 
triček pro policisty. Žádost ředitele vazební věznice byla nejdříve projednána 
v Bezpečnostní radě OK. 
 
RNDr. John: Vystoupil k problematice zastavování rychlíků na trati Praha – 
Luhačovice ve stanici Zábřeh na Moravě. Od konce prosince minulého roku platí 
nový jízdní řád, ze kterého byly tyto spoje, respektive jejich zastavování ve stanici 
Zábřeh na Moravě vyloučeny s tím, že bylo přijato usnesení, které ukládá zabývat se 
touto problematikou a vyvolat jednání s Ministerstvem dopravy. V únoru na základě 
tohoto usnesení bylo sděleno, že změnu se nepodařilo v rámci změn jízdního řádu 
během roku prosadit. V současné době je již zveřejněn nový jízdní řád, který bude 
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platit od prosince letošního roku po celý příští rok. Dotázal se, co dělá OK proto, 
aby tato změna, která je i vůlí ZOK, byla prosazena. Současná praxe ukázala velkou 
absenci tohoto spoje.  
 
Ing. Zahradníček: Sdělil, že 14. 2. proběhlo k dopravní obslužnosti jednání 
na Ministerstvu dopravy. Stanovisko ministerstva je takové, že z důvodu dopravně 
technologické konstrukce tras těchto rychlíků nebude zastavení v Zábřehu možné. 
Nový jízdní řád by měl platit od 10. prosince letošního roku.  
 
Ing. Sršeň, Ph.D.: Vrátil se ještě k tématu Národního olympijského centra 
v Prostějově a požádal o informaci, zda bude hala splňovat nároky na hru volejbalu 
na nejvyšší úrovni. Tenisového zázemí je v Prostějově dostatek, volejbal potřebuje 
větší podporu.  
 
Mgr. Zemánek: Odpověděl, že nemá aktuálně informace o mezinárodních 
parametrech, které však zjistí. 
 
L. Okleštěk: Jak již avizoval, prověří využitelnost haly.  
 
Mgr. Slavotínek: Doplnil ještě k vyjádření Mgr. Hložkové, že nešlo vůbec 
o pochybnost nad právní legitimitou toho rozpočtového opatření, ale nad účelností. 
Je pochopitelné, když kraj supluje stát v oblastech, které mají přínos pro samosprávu 
OK, ale v případě vězeňství tomu nerozumí. Jedná se sice o malou částku, ale měla 
by se zaměřovat směrem, který má přímý dopad na kvalitu života našich 
spoluobčanů. 
 
L. Okleštěk: Představil Ing. Baláše, nově jmenovaného ředitele Krajského úřadu OK. 
 
Závěrem informoval o plánovaných akcích: 

 23. 6.  Sportovní olympiáda pro seniory v Pavlovicích u Přerova  

 24. 6.  ½ maraton v Olomouci  

 26. 6.  TK k vyhlášení Vesnice roku Olomouckého kraje 

 22.–23. 7.  10. ročník akce Josefkol  

 28. 7.  Slavnostní vyhlášení Vesnice roku v Olomouckém kraji 2017  

 25–27. 8.  36. mezinárodní setkání uměleckých kovářů Hefaiston  

 5. 9.  Konference samospráv Olomouckého kraje na výstavišti Flora 
(připomínka 20 let od povodní, Road show 2017) 

 18. 9. 6. zasedání ZOK 
 
 
L. Okleštěk ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 13,00 hod. 
 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 5. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 19. 6. 2017“ a přehled jmenovitého hlasování 
o jednotlivých usneseních. 
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V Olomouci dne: 27. 6. 2017 
Zapsala: Jitka Cveková 
 
 
 
 
         ………………………………. 
                 Ladislav Okleštěk 
         hejtman Olomouckého kraje 
 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                     ………………………………………. 
               Martin Janíček                                                 Bc. Pavel Šoltys, DiS. 
            člen zastupitelstva                                               náměstek hejtmana 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                     ………………………………………. 
           Ludvík Šulda, BBA                                           RNDr. Ladislav Šnevajs 
           člen zastupitelstva                                               člen zastupitelstva 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                     ………………………………………. 
          Ing. arch. Petr Daněk                              Ing. Mgr. Martin Kučera, MPA, MBA 
           člen zastupitelstva                                                člen zastupitelstva 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                      
          Mgr. Stanislav Kaláb                               
           člen zastupitelstva                                                 
 


